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Protokół Nr X/2025 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Węgrowa z dnia 30 stycznia 2025 roku, 

która odbyła się w sali konferencyjnej Węgrowskiego Ośrodka Kultury 

przy ul. Mickiewicza 4a, o godz. 13.00. 

 

Stan Rady: 15 Radnych 

Obecnych na sesji 14 Radnych, co stanowi 93%. 

Nieobecna nieusprawiedliwiona Radna B. Szymańska. 

Lista obecności Radnych oraz gości stanowi załącznik do protokołu. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Węgrowa Jadwiga Snopkiewicz. 

 

Pkt 1 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz dokonała otwarcia X zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

Węgrowa. Powitała Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Węgrowa P. Marchelę, Zastępcę 

Burmistrza H. Ulińską, naczelników wydziałów, Mecenasa C. Kosowskiego, dyrektorów 

jednostek organizacyjnych oraz Naczelnika Wydziału Prewencji A. Deję, któremu przekazała 

pozdrowienia dla nowego Komendanta Powiatowego Policji w Węgrowie. Pani 

Przewodnicząca powitała również mieszkańców i przedstawicieli mediów. 

Pani Przewodnicząca przypomniała Radnym, że pracują z wykorzystaniem systemu eSesja. 

 

Pkt 2 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz stwierdziła, że na sesji obecnych jest 14 Radnych 

(jedna Radna jest nieobecna) i podejmowane uchwały będą miały moc prawną. 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że w ostatnim czasie zmarł Śp. Bogdan Ilczuk, major 

Wojska Polskiego, odznaczony tytułem "Za Zasługi dla Węgrowa". Poprosiła o uczczenie 

Jego pamięci minutą ciszy. 

Zebrani powstali i uczcili pamięć Śp. Bogdana Ilczuka minutą ciszy.  

 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że Radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami 

i zapytała czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Uwag do porządku nie zgłoszono. 

Wiceprzewodniczący Rady M. Robak odczytał porządek obrad. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz poddała porządek obrad pod głosowanie. 

 

Porządek obrad został przyjęty 14 głosami „za” w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja o pracy Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

4. Informacja na temat działań Rady Miejskiej i komisji stałych w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje, zapytania zgłaszane przez radnych, wolne wnioski mieszkańców. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

7. Informacja o stanie realizacji programu „Czyste powietrze” oraz likwidacji azbestu z terenu 

miasta. 

8. Informacja o stanie przygotowania Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta 

Węgrowa. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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1/ przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Węgrowa do roku 2030; 

2/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Węgrowa na lata 2025-2035; 

3/ wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2025 rok; 

4/ wyrażenia opinii o pozbawieniu charakteru ochronnego lasu. 

10. Przyjęcie protokołu Nr IX/2024 zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Węgrowa z 27 grudnia 

2024 roku. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Pkt 3 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz poinformowała, że Radni otrzymali informację o 

pracy Pana Burmistrza w okresie między sesjami. Poprosiła o pytania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz P. Marchela poinformował, że Skarbnik Miasta Węgrowa A. Kądziela-Biernat 

została wybrana na Przewodniczącą Forum Skarbników Województwa Mazowieckiego 

w ramach Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej. 

Wybrzmiały brawa. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz złożyła Pani Skarbnik gratulacje. 

 

Pkt 4 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła punkt - informacja na temat działań Rady 

Miejskiej i komisji stałych w okresie między sesjami. Poprosiła Wiceprzewodniczącą Rady 

B. Gashi o przedstawienie informacji o pracy Przewodniczącej i Wiceprzewodniczących 

Rady. 

Wiceprzewodnicząca Rady B. Gashi poinformowała o sprawach zgłoszonych przez 

19 interesantów, m.in. dotyczących bezpieczeństwa pieszych w ruchu drogowym 

(skrzyżowanie ul. Mickiewicza i ul. Kościuszki oraz oznakowanie poziome ul. Gdańskiej), 

oświetlenia ulicznego, wykupu mieszkań w bloku przy ul. Gdańskiej 108, remontu zsypu 

w bloku przy ul. Żeromskiego 3, działania aptek w dniach świątecznych, monitoringu 

w mieście, projektu ul. Łubieńskich, remontów i budowy dróg, wycinki drzewa, rozwoju 

działalności gospodarczej. 

Radna W. Ojdana (Wiceprzewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu) 

poinformowała, że Komisja odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Terenami 20 stycznia 2025 r. Komisje zaopiniowały projekty 

uchwał oraz informacje dotyczące programu Czyste Powietrze, utylizacji azbestu, a także 

Gminnego Programu Rewitalizacji. 

Radny J. Szczęśniak (Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Terenami) dodał, że dziś uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym Spółek 

Wodnych w Węgrowie. 

Radny T. Rowicki (Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury) 

poinformował, że Komisja odbyła się 21 stycznia 2025 r. i przyjęła informację na temat 

kalendarza imprez kulturalnych i sportowych, informację dot. Gminnego Programu 

Rewitalizacji oraz zaopiniowała projekty uchwał. 

Radny Z. Ługowski (Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego) 

poinformował, że przedmiotem pracy Komisji było przyjęcie informacji o ćwiczeniach 

obronnych Miasta Węgrów 2024, informacji o stanie systemów bezpieczeństwa, w tym 

monitoringu miejskiego oraz sposobu alarmowania o ewentualnych zagrożeniach. Komisja 
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przyjęła także informację dot. Gminnego Programu Rewitalizacji i zaopiniowała projekty 

uchwał. 

Radna I. Rejmuza (Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji) poinformowała, 

że Komisja obradowała 22 stycznia 2025 r. i przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji za 2024 

r. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pkt 5 i 6 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad – 

interpelacje, zapytania zgłaszane przez Radnych, wolne wnioski mieszkańców. 

Interpelacji, zapytań lub wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Pkt 7 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad - 

informacja o stanie realizacji programu Czyste Powietrze oraz likwidacji azbestu z terenu 

miasta. Dodała, że informacja została Radnym udostępniona, była omawiana na Komisjach. 

Poprosiła Pana Burmistrza o wprowadzenie. 

Burmistrz P. Marchela powiedział, że program Czyste Powietrze został zawieszony do 

marca ze względu na reorganizację zasad. Punkt obsługi interesantów działa w każdą środę. 

W 2024 r. za pośrednictwem punktu zostały złożone 34 wnioski o dofinansowanie wymiany 

pieca w budynkach istniejących. Złożone wnioski obejmowały wymianę tzw. kopciuchów na 

urządzenia grzewcze, które spełniają normy oraz przeprowadzenie prac 

termomodernizacyjnych. Punkt konsultacyjny pomaga także w rozliczaniu uzyskanych dotacji 

i w 2024 r. złożono 38 wniosków o płatność. 

Pan Burmistrz powiedział, że procedura finansowania utylizacji azbestu jest korzystna 

i samorząd nie musi dokładać swojej cegiełki. W 2024 r. dofinansowanie z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 100% pokryło zapotrzebowanie. 

Mieszkańcy złożyli 22 wnioski. 

Pan Burmistrz dodał, że rozpoczął się proces zbierania wniosków. Zaznaczył, że koszt zdjęcia 

i zabrania eternitu pokrywał w całości Fundusz, ale koszt nowego pokrycia dachowego jest 

po stronie mieszkańca. Dlatego może tempo działań nie jest do końca zadowalające. 

Radny M. Majewski zapytał do kiedy mieszkańcy w tym roku mogą składać wnioski. 

Burmistrz P. Marchela poprosił o odpowiedź Naczelnika T. Głażewskiego. 

Naczelnik Wydziału IOŚ T. Głażewski poinformował, że każdy mieszkaniec posiadający 

azbest ma obowiązek to zgłosić co roku, do końca stycznia. W tym roku zgłoszeń jest więcej. 

W zgłoszeniu określa się ilość azbestu, w jakim jest stanie i plany dotyczące ewentualnej 

utylizacji. 

Wniosek do Wojewódzkiego Funduszu trzeba składać bardzo szybko, najlepiej na drugi dzień 

po ogłoszeniu, wtedy jest szansa, że pieniądze się dostanie. Wnioski mieszkańców są zbierane 

cały rok i składane wtedy, gdy zostanie ogłoszony nabór w Funduszu. Gdy ktoś przyjdzie np. 

tydzień później, to jego wniosek czeka następny rok. Pan Naczelnik zachęcił do składania 

zgłoszeń, wówczas będą ujęte we wniosku. Przestrzegł, aby samemu nie zdejmować azbestu, 

musi to robić wyspecjalizowana firma. Można też firmie zlecić zdjęcie bez utylizacji, bądź 

zgłosić wcześniej zdjęty azbest i urząd zleci zutylizowanie, jak ktoś złoży wniosek. Nowe 

pokrycie dachowe trzeba zrobić we własnym zakresie. 

Wiceprzewodnicząca Rady B. Gashi zapytała o ilu mieszkańcach jest mowa. Przez 20 lat 

miastu udało się zutylizować ponad połowę azbestu, zgodnie z ustawą trzeba go usunąć do 

2032 r. 
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Naczelnik Wydziału IOŚ T. Głażewski odpowiedział, że można policzyć ilu jest 

mieszkańców, ale w tej chwili określa się ilość w kilogramach. Prędzej można spróbować 

policzyć nieruchomości. 

Wiceprzewodnicząca Rady B. Gashi doprecyzowała, że bardziej chodzi o nieruchomości. 

Zapytała czy niezgłoszenie azbestu do końca stycznia grozi upomnieniami lub karami. 

Naczelnik Wydziału IOŚ T. Głażewski odpowiedział, że obowiązek corocznego zgłoszenia 

azbestu do końca stycznia nie jest od tego roku, tylko od około 20 lat. Do końca stycznia 

trzeba tę informację przedkładać, wtedy określa się stan azbestu (by określić pilność 

wymiany). Jest mowa o karach. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Miejska Węgrowa przyjęła informację na temat realizacji programu Czyste 

Powietrze oraz likwidacji azbestu z terenu miasta. 

 

Pkt 8 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad – 

informacja o stanie przygotowania Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Węgrowa. 

Pani Przewodnicząca dodała, że informacja została Radnym udostępniona, była także 

omawiana na komisjach. Poprosiła Pana Burmistrza o wprowadzenie. 

Burmistrz P. Marchela poprosił o omówienie Pełnomocnika Burmistrza ds. rewitalizacji, 

Naczelnik A. Piotrowską. 

Naczelnik Wydziału FEiZP A. Piotrowska powiedziała m.in., że program służy 

prowadzeniu procesu rewitalizacji, wyznacza kierunki działań mających na celu poprawę 

jakości życia mieszkańców. Ten proces jest prowadzony od 19 lat, mieszkańcy są zadowoleni 

z dotychczasowych projektów. 

Rada Miejska w Węgrowie podjęła już kilka uchwał wymaganych ustawą o rewitalizacji. 

Na początku została przeprowadzona diagnoza i na jej podstawie został wyznaczony obszar 

zdegradowany i obszar rewitalizacji, następnie podjęto decyzję o realizacji procesu 

rewitalizacji w mieście. Odbyło się wiele konsultacji i warsztatów, aby jak najwięcej osób 

uczestniczyło w tym procesie (w tym przedsiębiorcy, właściciele nieruchomości). Cały 

dokument został przekonsultowany i zaopiniowany przez szereg instytucji, została wykonana 

ocena środowiskowa. Niedługo zostanie powołany Komitet Rewitalizacji. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz złożyła podziękowania zespołowi za przygotowanie 

informacji i programu. 

Pytań i uwag nie było. 

 

Rada Miejska Węgrowa przyjęła informację o stanie przygotowania Gminnego 

Programu Rewitalizacji dla Miasta Węgrowa. 

 

Pkt 9 

1/ 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad - podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Węgrowa do roku 

2030. 

Poprosiła Przewodniczących/Wiceprzewodniczących Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Terenami, Komisji 

Zdrowia, Oświaty i Kultury oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o opinię w 

tej sprawie. 

Przewodniczący kolejno poinformowali o pozytywnej opinii Komisji. 
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Burmistrz P. Marchela poprosił o przedstawienie prezentacji dotyczącej projektu uchwały. 

Naczelnik Wydziału FEiZP A. Piotrowska, w imieniu nieobecnej Pani A. Szarfenberg, 

omówiła prezentację i projekt uchwały (materiał stanowi załącznik do protokołu). 

Poinformowała m.in., że oprócz zespołu Urzędu Miejskiego w Węgrowie nad dokumentem 

pracowało również konsorcjum dwóch firm: Pracownia 3E Pani A. Szarfenberg oraz Projekt 

Miasto Pana B. Poniatowskiego. Program obejmuje 47 projektów, w tym inwestycyjne, jak 

i miękkie (od kosztu 10 tys. zł do 30 mln zł). W przygotowanie programu zaangażowanych 

było kilkudziesięciu interesariuszy, w tym jednostki miasta, spółdzielnia mieszkaniowa, 

szkoły, Caritas, mieszkańcy. Poza projektami społeczno-opiekuńczymi są także projekty 

dot. zagospodarowania terenów, kultury, turystyki. Mają na celu niwelowanie problemów 

w mieście, z uwzględnieniem zaangażowania mieszkańców i pozyskiwaniem funduszy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz odczytała treść uchwały i poddała ją pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr X/71/2025 z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Węgrowa do roku 2030 została podjęta 14 głosami „za” 

(głosowanie imienne, podczas głosowania było obecnych 14 Radnych). 

 

2/ i 3/ 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad - podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Węgrowa na lata 2025-

2035. 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że Komisje opiniowały projekt uchwały przed 

zmianami, wczoraj Radni otrzymali zmieniony projekt uchwały. Poprosiła Pana Burmistrza 

o przedstawienie zmian. 

Burmistrz P. Marchela poprosił Panią Skarbnik, by wyjaśniła czego dotyczą zmiany. 

Skarbnik A. Kądziela-Biernat poprosiła o możliwość omówienia zmian do budżetu wraz 

ze zmianami w wieloletniej prognozie finansowej miasta z uwagi na to, że wszystkie zmiany 

w projekcie wieloletniej prognozy finansowej wynikają z nowego projektu zmian w budżecie 

i dotyczą tylko roku 2025. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz poprosiła Przewodniczących/Wiceprzewodniczących 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Terenami, Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury oraz Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego o opinię dotyczącą projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej miasta Węgrowa na lata 2025-2035 (dot. wcześniejszego projektu). 

Przewodniczący kolejno poinformowali o pozytywnej opinii Komisji. 

Skarbnik A. Kądziela-Biernat omówiła oba projekty uchwał (materiały stanowią załącznik 

do protokołu). 

Radny M. Majewski nawiązał do wypłaty odszkodowania i odsetek na podstawie 

prawomocnej części wyroku Sądu Okręgowego w Lublinie, związanego z naliczeniem kar 

umownych za park i zapytał czy to jest 25 tys. zł, czy coś więcej. 

Skarbnik A. Kądziela-Biernat odpowiedziała, że na razie jest tyle, sprawa jest jeszcze 

rozwojowa, ponieważ jest w instancji odwoławczej. Miasto potrąciło karę za niedotrzymanie 

terminu i karę za niezgłoszenie wykonawców. Sąd stwierdził, że miasto nie poniosło z tego 

tytułu żadnych szkód, w związku z powyższym karę podzielił na pół i kazał połowę zwrócić, 

a połowę sobie zostawić. Pozostała część dalej będzie procedowana w trybie odwoławczym. 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz w sposób skrócony odczytała treść uchwały i, wraz 

ze zmianami, poddała ją pod głosowanie. 
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Uchwała Nr X/72/2025 z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej miasta Węgrowa na lata 2025-2035 została podjęta 14 głosami „za” 

(głosowanie imienne, podczas głosowania było obecnych 14 Radnych). 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz stwierdziła, że Pani Skarbnik omówiła zmiany 

w budżecie i poprosiła Przewodniczących/Wiceprzewodniczących Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Terenami, 

Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

o opinię dot. projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2025 

rok (Komisje opiniowały wcześniejszy projekt). 

Przewodniczący kolejno poinformowali o pozytywnej opinii Komisji. 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz w sposób skrócony odczytała treść uchwały i, wraz 

ze zmianami, poddała ją pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr X/73/2025 z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie miasta na 2025 rok została podjęta 14 głosami „za” (głosowanie imienne, 

podczas głosowania było obecnych 14 Radnych). 

 

4/ 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad - podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii o pozbawieniu charakteru ochronnego lasu. 

Poprosiła Przewodniczących/Wiceprzewodniczących Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu, Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Terenami, Komisji 

Zdrowia, Oświaty i Kultury oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o opinię w 

tej sprawie. 

Przewodniczący kolejno poinformowali o pozytywnej opinii Komisji. 

Pytań nie było. 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz odczytała treść uchwały i poddała ją pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr X/74/2025 z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie wyrażenia opinii 

o pozbawieniu charakteru ochronnego lasu została podjęta 13 głosami „za” (głosowanie 

imienne, podczas głosowania było obecnych 14 Radnych, jeden Radny nie wziął udziału 

w głosowaniu). 

 

Pkt 10 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła kolejny punkt porządku obrad 

i poinformowała, że protokół został sporządzony i udostępniony Radnym do wglądu, uwag 

nie zgłoszono. 

Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

 

Rada Miejska Węgrowa 14 głosami „za” przyjęła protokół Nr IX/2024 zwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej z Węgrowa z dnia 27 grudnia 2024 roku (podczas głosowania było 

obecnych 14 Radnych). 

 

Pkt 11 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz rozpoczęła punkt porządku obrad – sprawy różne. 

Poinformowała, że do Urzędu Miejskiego wpłynęła uchwała Składu Orzekającego 
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Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z 10 stycznia 2025 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu określonego w uchwale budżetowej Miasta Węgrów 

na rok 2025, opinia jest pozytywna. 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że do Rady Miejskiej wpłynęło pismo Przewodniczącej 

Rady Rodziców Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w sprawie utworzenia 

środowiskowych domów samopomocy. Pani Przewodnicząca przekazała pismo Panu 

Burmistrzowi celem rozpatrzenia i zajęcia stanowiska, a następnie przekazania tej informacji 

do wiadomości Rady Miejskiej. 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że do Rady Miejskiej wpłynęło pismo Wojewody 

Mazowieckiego zawierające skargę z 8 stycznia 2025 r. dotyczącą braku działań Burmistrza 

Miasta Węgrowa w sprawie wykonania odwodnienia działki przy ul. Łubieńskich 18 

w Węgrowie. Skargę, zgodnie z właściwością, przekazała do Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

Pani Przewodnicząca poinformowała o wniosku Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Terenami w sprawie powołania 

Komisji Statutowej Rady Miejskiej Węgrowa. Poprosiła Radnych o zgłaszanie chęci pracy 

w Komisji w Biurze Rady do 7 lutego 2025 r. 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że Radni otrzymali pismo Stowarzyszenia PMKS Nike 

Węgrów z prośbą o wsparcie finansowe. Pismo zostanie omówione na najbliższych 

posiedzeniach Komisji, ponieważ trzeba wspólnie zastanowić się czy miasto stać na tak duże 

koszty, Pan Burmistrz zostanie poproszony o opinię czy stan finansów miasta na to pozwala. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie spraw różnych. 

Radny M. Majewski wyraził zadowolenie z obecności przedstawiciela policji na sesji. 

Zapytał o kwestię bezpieczeństwa, m.in. na targowisku miejskim przy ul. Zwycięstwa - czy 

policja odnotowała w ostatnim czasie jakieś zdarzenia i czy udało się wdrożyć działania 

zapobiegające demoralizacji i niszczeniu mienia. 

Pan Radny zapytał czy Pan Komisarz podzieli się informacjami w sprawie bezpieczeństwa 

miasta, o których Radni powinni wiedzieć. 

Naczelnik Wydziału Prewencji A. Deja odpowiedział, że na targowisku miejskim było 2 - 3 

nieletnich sprawców uszkodzenia boksów. Targowisko jest pod stałym nadzorem Zespołu 

Patrolowo-Interwencyjnego i dzielnicowych. 

Pan Naczelnik dodał, że celem wzmożenia nadzoru nad tym miejscem, można korzystać 

z krajowej mapy zagrożeń bezpieczeństwa i można tam nanosić informacje o ewentualnych 

dewastacjach. 

Burmistrz P. Marchela zaprosił do udziału w obchodach 162. rocznicy Bitwy pod 

Węgrowem i przedstawił program zaplanowanych uroczystości. 

Pan Burmistrz serdecznie podziękował wszystkim wspierającym i grającym z WOŚP, także 

tym którzy dbali o bezpieczeństwo wolontariuszy. 

Pani M. Pietruczanis (wraz z Panem J. Putkowskim) poinformowała, że reprezentują chór 

Belcanto, który w zasadzie już nie istnieje i złożyli podziękowania wszystkim, którzy 

wspierali chór. Powiedziała, że chciała zdementować informacje krążące po mieście i 

poinformowała, że chór nie rozpadł się z tego powodu, że Pan Osiadacz się wyprowadził, bo 

nie wyprowadził się, a zmienił tylko pracę. 

Pani M. Pietruczanis powiedziała, że dochodziły jakieś informacje, że Pan Burmistrz 

powiedział, że po kłopocie. Na pismo o włączenie chóru w struktury WOK i nadania chórowi 

miana chóru miejskiego, otrzymali odpowiedź i byli na rozmowie u Pana Burmistrza, z której 

nic nie wynikało. Wynikało tylko to, że chór dostał salę i miał gdzie ćwiczyć, miasto wsparło 

wyjazd na koncert do Częstochowy w 2022 r., udostępniło możliwość występu w WOK (w 

przeciągu 8 lat to było 3 razy) oraz ewentualnie Pan Burmistrz może się spotkać w sprawach 
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włączenia chóru w struktury WOK dyrygentem M. Osiadaczem. Pani M. Pietruczanis 

powiedziała, że Pan M. Osiadacz i cały chór wydelegował ich, jako przedstawicieli, 

do załatwiania wszelkich spraw dot. działalności chóru. Pan M. Osiadacz zajął się wyłącznie 

nauką śpiewu, aranżacjami, bo jak mówił - chodził 8 lat, żebrał, nie ma już siły. W 2024 r. 

Pan Burmistrz obiecał, że jeśli chór zakwalifikuje się na Ogólnopolski Festiwal Pieśni 

Sakralnych we Wrocławiu, to sfinansuje podróż. Pan M. Osiadacz wielokrotnie chodził, 

dzwonił, Pan Burmistrz przekładał odpowiedź do ostatniej chwili, w końcu powiedział, na 

początku maja, że nie ma pieniędzy. Konkurs był 13 maja, chórzyści sami pozyskali 

sponsorów, pojechali i wrócili z sukcesem. 

Pani M. Pietruczanis stwierdziła, że smutne jest to, iż przedstawiciele chóru nie do końca 

zostali wysłuchani. Pan Burmistrz podczas rozmowy zasugerował, aby założyć 

stowarzyszenie. Nie jest to satysfakcjonujące, więc chór postanowił zrezygnować. A przecież 

mógł być piękny miejski chór, który by się rozrastał. 

Pan J. Putkowski wyjaśnił, że nie przychodzą z pretensją czy oczekiwaniami, tylko 

informacyjnie. Nie składają żadnych wniosków, bo chór się rozpadł. 

Pan J. Putkowski powiedział, że śpiewa w chórze miejskim w Sokołowie i jeżeli mają wyjazd 

gdziekolwiek, to jest ufundowany autokar z Sokołowskiego Ośrodka Kultury. Tam się da, a w 

Węgrowie, jak widać, niestety nie da się. 

Pani M. Pietruczanis powiedziała, że też jest już w Chórze KOE w Sokołowie. 

Dodała, że Chór Belcanto śpiewał koncert pożegnalny w niedzielę, w Legionowie (gdzie 

obecnie pracuje Pan M. Osiadacz) i do dziś napływają gratulacje oraz słowa zachwytu na ręce 

Pana M. Osiadacza. 

Pan J. Putkowski podziękował Pani Dyrektor Węgrowskiego Ośrodka Kultury za 

udostępnienie sali i miłe przyjęcie. 

Burmistrz P. Marchela stwierdził, że nie przypomina sobie, żeby kiedykolwiek powiedział, 

że po kłopocie. Z wielkim zdziwieniem i smutkiem przyjął, że po trzech próbach chór 

zaprzestał spotykania się w Węgrowskim Ośrodku Kultury. Sala dla chóru była dostępna. 

Zapadła decyzja chórzystów, na którą Burmistrz Miasta Węgrowa nie miał wpływu. 

Pan Burmistrz zaznaczył, że Pan M. Osiadacz nie był tylko nauczycielem, bo to człowiek 

z pasją, z umiejętnościami, z olbrzymim zaangażowaniem i zmiana pracy prawdopodobnie 

miała wpływ na jego decyzje. 

Propozycja funkcjonowania jako stowarzyszenie nie jest złym pomysłem. Przykładem są 

konkursy, które miasto organizuje, w których można przeznaczać środki na realizację 

określonych zadań. Na dniach odbywały się dwa konkursy, dzięki którym węgrowskie 

stowarzyszenia mogą liczyć na wsparcie miasta. Zawsze, w każdym budżecie, znajdują się 

środki na działania organizacji, stowarzyszeń, bo przysłowiowe złotówki samorządu 

wolontariusze pomnażają wielokrotnie. Także to nie jest złe rozwiązanie, to kierunek by 

rozwijać swoje pasje. W samorządzie miasta, w Burmistrzu, na pewno wszystkie inicjatywy 

mieszkańców znajdują zrozumienie i wsparcie. Nie można czynić z samorządu i miasta 

beneficjenta decyzji, które już zapadły i których realizacja nie zależy finalnie od decyzji 

Burmistrza Miasta Węgrowa. 

Radny R. Postek stwierdził, że tutaj chodzi bardziej o podejście do samej sprawy. 

Przychodzi chór, który ma duże osiągnięcia, ma markowego dyrygenta, kierownika i chce być 

chórem miejskim, reprezentować miasto na zewnątrz. Spodziewali się czegoś cieplejszego, 

zapewnienia pozycji chóru miejskiego. Jeżeli takie inicjatywy spotykają się z chłodnym 

przyjęciem, to niestety rzutuje na atmosferę całego miasta. 

Pan Radny powiedział, że ostatnio ubyło 800 mieszkańców. Ludzie wyjeżdżają z różnych 

powodów - braku mieszkań, ale również ogólnej atmosfery. Ludzie młodzi chcą się rozwijać, 

chcą mieć poparcie dla swoich pasji. Miasto to nie tylko infrastruktura, ale również sztuka, 

wspólne działania - takie, jakie zapewnia chór. Jest pytanie, czy rzeczywiście zrobiliśmy 
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wszystko, żeby ten chór się nie rozpadł. 

Burmistrz P. Marchela stwierdził, że nie upatrywałby w sytuacji wewnętrznej członków 

chóru tego, że w mieście ubywa mieszkańców. W poprzedniej kadencji powstało ponad 500 

mieszkań, to niebywała rzecz w historii miasta w ostatnich latach. Pracownicy Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości nie nadążają z przygotowywaniem decyzji 

o warunkach zabudowy. To pokazuje, że dbamy o atmosferę w mieście. 

Pan Burmistrz powiedział, że nie może się zgodzić z tym, żeby wewnętrzne problemy 

różnych stowarzyszeń i organizacji stawiać jako działanie dla miasta. Dodał, że Pan M. 

Osiadacz jest wspaniałym dyrygentem, wielokrotnie wraz z Panią Burmistrz spotykali się we 

wszystkich sprawach, dotyczących potrzeb chóru, mieszkańców. W tej jednej sprawie Pan M. 

Osiadacz nie zabrał ani razu głosu.  

Radny R. Postek powiedział, iż miał na myśli to, że dba się o infrastrukturę, tylko chodzi o 

to, żeby ktoś po tych coraz piękniejszych ulicach miał chodzić. Powinna panować atmosfera 

większej akceptacji, większego zaangażowania, wspomagania inicjatyw lokalnych 

i pozwolenia ludziom działać ze wsparciem. Ci ludzie nie przyszli tutaj po pieniądze, bo Pan 

M. Osiadasz (jako dyrygent) zrezygnował z wynagrodzenia. Chcieli tylko być chórem 

miejskim i od czasu do czasu mieć sfinansowany wyjazd, żeby reprezentować miasto na 

zewnątrz i odnosić sukcesy. 

Burmistrz P. Marchela powiedział, że można mieć różne spojrzenie na tę kwestię. Obecność 

dyrygenta Pana M. Osiadacza jest kluczem do całego zamieszania z istnieniem chóru. 

Pan Burmistrz powiedział, że nie zgadza się z tym, co Pan Przewodniczący sygnalizuje o 

braku wspierania inicjatyw. Jutro w Dzień Dobry TVN wystąpi Pani P. Pietrzak prowadząca 

zespół Avocado i cała Polska będzie patrzyła na wielkie zaangażowanie zespołu, dzieci, 

całych rodzin, ich występy. 

Pan Burmistrz stwierdził, że zabrakło kontaktu z osobą, z którą wielokrotnie się kontaktowali. 

Radny R. Postek zaznaczył, że byli wydelegowani ludzie do rozmów i naleganie na 

obecność Pana dyrygenta nie było aż tak istotne. Oni byli głosem Pana dyrygenta. 

Radny M. Majewski uznał, że obecność Państwa i cała sytuacja jest dowodem na to, że jest 

zaangażowanie, chęć i aktywność. Ten temat na dzień dzisiejszy jest zamknięty, ale jest to 

być może trampolina do kolejnych działań Węgrowskiego Ośrodka Kultury. 

Pan Radny powiedział, że nawet Gmina Siedlce założyła swój chór gminny i uważa, że 

Węgrów stać na to, żeby taką instytucję kiedyś powołać. Niekoniecznie musi być to Chór 

Miejski Belcanto, ale celem dla Węgrowskiego Ośrodka Kultury, dla miasta Węgrów, 

powinno być tworzenie tego typu instytucji i wspieranie jej funkcjonowania. 

Radny J. Szczęśniak przypomniał, że w kraju ubyło prawie 2 mln mieszkańców. Sytuacja 

jest taka, jaka jest. Wczoraj był w jednej ze wsi w naszym powiecie, gdzie na 30 gospodarstw 

funkcjonuje 3 czy 4. 

Dodał, że w Węgrowie funkcjonuje stowarzyszenie w ramach Stowarzyszenia Polskiego 

Związku Wędkarskiego i ono (Koło) przychodzi do Pana Burmistrza z pytaniem, co może 

zrobić na rzecz miasta. 

Wiceprzewodnicząca Rady B. Gashi powiedziała, że jest jej niezmiernie przykro, ponieważ 

chór reprezentował bardzo wysoki kunszt muzyczny i ma moralnego kaca, że może za mało 

zrobili, żeby wesprzeć chór nie tylko finansowo, ale przede wszystkim duchowo, by mógł 

kontynuować swoje istnienie w Węgrowie i zwać się chórem miejskim. Szkoda, że nie 

popatrzyli również na aktywność ludzi dojrzałych. Bardzo dużo promuje się młodzież, dotuje 

się wyjazdy m.in. fantastycznego zespołu Avocado. Tu chyba zabrakło dialogu 

doprowadzonego do końca. 
Pani Wiceprzewodnicząca powiedziała, że bardzo jej przykro, że nie będzie już mogła 

słuchać Chóru Belcanto. Cieszy, że Państwo będą swoje pasje rozwijać w innym mieście i 

życzyła sukcesów. 
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Burmistrz P. Marchela zapewnił, że dla tych, którzy chcieliby ćwiczyć swój śpiew, cały 

czas jest dostępna sala w Węgrowskim Ośrodku Kultury. Członkowie chóru mieli od 10 

października bezpłatnie dostępną salę. 

Dodał, że w słowach Radnego M. Majewskiego zabrzmiała duża doza optymizmu, wiele osób 

w Węgrowie będzie w tym upatrywało kierunkowego sposobu spojrzenia na tę sprawę. 

Pan J. Putkowski stwierdził, że to przerzucanie piłeczki - bo Pan M. Osiadacz nie przyszedł, 

nie porozmawiał. Mówili, że są przedstawicielami chóru, Pan M. Osiadacz miał już dosyć 

spraw organizacyjnych, powinien zająć się tylko muzyką. Pan J. Putkowski zaznaczył, że byli 

dostępni, tylko nikt nie chciał z nimi rozmawiać. Przykre jest to, że muszą śpiewać w chórze 

w Sokołowie, a nie w Węgrowie gdzie bardzo by chcieli i przykro, że tak zostali 

potraktowani. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Pkt 12 

 

Przewodnicząca Rady J. Snopkiewicz podziękowała wszystkim za udział w sesji i w 

związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknęła X zwyczajną sesję Rady Miejskiej 

Węgrowa. 

 

Obrady trwały 1 godzinę 40 minut. 

Protokołowała M. Jurczak 

Obradom przewodniczyła: 
 


